
Til Forsvarsudvalget!

Jeg vil gerne ytre min mening om den foreslåede lukning af Prinsens Musikkorps og håber, at I vil tage det 
med I jeres overvejelser.

Set i lyset af hvor stor en værdi Prinsens Musikkorps har for forsvaret og befolkningen i regionen, så synes 
jeg, at besparelsen ved lukning af orkesteret virker som næsten ingenting. 

Jeg synes, det er vigtigt at forstå, at forsvaret har brug for den positive omtale, som Prinsens Musikkorps 
giver. Det har de, fordi befolkningen skal hele tiden overbevises om, at det er vigtigt at lave missioner, som 
der fx er Afghanistan. Prinsens Musikkorps og de andre musikkorps er med til at sælge ideen om forsvaret 
via de mange koncerter, de laver ude bl.a. folk. Og tro mig de er elsket, hvor de kommer.

Det er også vigtigt for forsvaret at holde fast i de gamle kulturværdier, der er skabt for at have en fælles 
soldaterånd. Hvis de blive udvandet ved at fjerne de kulturbærende enheder, som musikkorpsene er, hvad 
skal soldaterne så slås for? For penge? Det tror jeg ikke, man kan overbevise unge mennesker om! Skal man 
så også bare sætte en cd på, når man sender soldater ud på missioner, hvor de måske bliver dræbt? Eller 
når de kommer hjem i en kiste? 

Alle musikkorpsene fungerer også som kulturbærende enheder i de respektive regioner, og en lukning vil 
ødelægge kulturen i et område, der i forvejen har meget lidt. Så kan man jo spørge sig selv, om det er sjovt 
at bo i et land, hvor kulturen er forsvundet? Det tror jeg ikke? Det er i hvert fald ikke værd at kæmpe for.

Venlig hilsen

Kim Hansen

Musiker, Århus Symfoniorkester
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